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JAN VOS (PVDA)

‘NIET ZURIG  
DOEN OVER GELD 
VERDIENEN’

Wat hebben Kamerleden  
met ondernemers en het 

bedrijfsleven? Hoe scoren zij 
op de economische meetlat? 

PvdA-Kamerlid Jan Vos: 
‘CO2 is het grootste probleem 

van deze generatie.’

‘In het NEMO-gebouw ben ik mijn 

eerste startup begonnen. Een tijd van 

alles ontdekken’

Kolen of kernenergie?
‘Kernenergie, want CO2 is het 
grootste probleem van deze 

generatie. Kernenergie 
moeten we ook uitfaseren, 
maar kernafval kunnen we 

goed opslaan en behandelen.’

Werkgever of werknemer?
‘Zullen ze bij de PvdA niet 

leuk vinden: werkgever. 
Zonder hen geen werkge-
legenheid. En de meeste 

Nederlandse werkgevers zijn 
goed voor hun werknemers. 

Die strijd is gestreden.’
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PvdA. Daar kwam ik carrièrepolitici tegen die 

waren opgeklommen in de partijhiërarchie. 

Dat wilde ik niet, en ook niet financieel afhan-

kelijk zijn van een politieke positie. Ik wilde 

in de maatschappij ervaring opdoen, buiten 

de publieke sector, kijken hoe die wereld écht 

werkt. Er zitten al veel te weinig mensen uit 

het bedrijfsleven in de politiek. En ik wil om 

de vijf jaar iets anders doen, want je vergroeit 

met je werk en krijgt een minder open blik. 

Dus ik heb eerst vijf jaar ict-bedrijfjes opge-

richt en ben daarna vijf jaar als investeerder 

actief geweest, onder meer in bedrijfjes in 

Afrika.’

Anders gaan denken? 
‘Ik ben in de eerste plaats volksvertegenwoor-

diger en dien dus de Nederlandse bevolking, 

niet het bedrijfsleven. Maar voor een baan en 

welvaart heb je bedrijven nodig, daarvan ben 

ik me bewust. Ik ben de afgelopen jaren in de 

politiek wel geschrokken van de verslechte-

ring van het milieu en het klimaat. Het 

bedrijfsleven gaat ook overstag, want je móet 

tegenwoordig een groen imago hebben.’

Nepparlement?
‘Toen Geert Wilders dat zei en het volk opriep 

in opstand te komen, heb ik dat in een tweet 

fascistoïde genoemd. De impact daarvan had 

ik niet beseft, maar ik sta er nog steeds achter. 

Een politicus moet het compromis zoeken 

maar soms ook polariseren, de zaak op scherp 

zetten. Nederland is bijzonder met zijn vrij-

heid en échte democratie, niet gecorrumpeerd 

door financiële belangen. Ik zie het als mijn 

plicht om daar voor op te komen. Het is mooi 

om een bijdrage te leveren aan besluiten die 

maatschappelijk relevant zijn.’ 
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Druk met klimaat?
‘Vooral druk met energie. Dat dossier is zo 

groot geworden dat het veel van mijn tijd 

vergt. Kijk alleen maar naar de gaswinning in 

Groningen. Toen ik in de Kamer kwam, vroeg 

Diederik Samsom of ik energie wilde gaan 

doen. Voor die tijd had ik me er nooit zo mee 

beziggehouden. Hij heeft goed ingeschat dat 

het mijn onderwerp is. De groene kant spreekt 

me aan, maar ook de bedrijfsmatige kant en 

de grafieken en getallen. Energiedebatten 

kunnen behoorlijk nerdy zijn. Die fascinatie 

met cijfertjes heb ik altijd gehad, ook als 

geschiedenisstudent.’

Kolencentrales dicht?
‘Het kan per direct, want we hebben genoeg 

capaciteit. Maar binnen tien jaar is realisti-

scher, en de PvdA wil de afspraken uit het 

Energieakkoord naleven. De eigenaren moe-

ten hun knopen tellen, want die wisten dat ze 

investeerden in vervuilende energie. Drie jaar 

geleden had ik het zonde gevonden van gloed-

nieuwe kolencentrales, maar ik zie dat het 

CO2-handelssysteem niet werkt en afvang en 

opslag van CO2 niet van de grond komt. Veel 

gepraat maar weinig daden. Dat frustreert de 

ondernemer in mij. Als ze dicht zijn, gaat er 

minder CO2 de lucht in.’

Ondernemersbloed?
‘Dat moet dan van mijn opa komen, want die 

was kruidenier. Ik dacht na mijn studie: ik kan 

ergens jongste bediende worden of zelf iets 

beginnen. Het is mooi om aandeelhouders-

waarde te creëren, om iets op te bouwen en er 

geld mee te verdienen. Daar kun je weer 

nieuwe dingen mee doen. Ik heb niets met dat 

soms wat zurige in mijn partij als het om geld 

gaat. Ik verlies ook altijd discussies over belo-

ningen aan de top, want ik vind dat je met geld 

vaak betere mensen krijgt.´

Geboren politicus?
‘In mijn studententijd was ik al actief in de 

studentenvakbond, de universiteitsraad en de 
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